

1979—1991

中國對外經濟 統計大全

China Foreign Economic Statistics

1979—1991

中國對外經濟統計大全

CHINA FOREIGN ECONOMIC STATISTICS

國家統計局貿易物資司編

Compiled by Department of Trade & Materials

Supply of the State Statistical Bureau, China

中國統計信息諮詢服務中心出版

**Published by China Statistical Information &
Consultancy Service Center**

© 1992 中國統計信息諮詢服務中心。

版權所有。不准任何方式在世界任何地區以任何文字翻印、仿制或轉載本書圖版和文字之一部分或全部。

Copyright © 1992 by China Statistical Information & Consultancy Service Center.

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

中國對外經濟統計大全

China Foreign Economic Statistics

1992 年第一版

First published in 1992

中國統計信息諮詢服務中心出版與發行

中國·北京月壇南街 38 號 100826

Published & Distributed by

China Statistical Information &

Consultancy Service Center

38 Yuetan Nanjie, Sanlihe

Beijing 100826 P.R.China

電話 Tel: 86-1-8515074

傳真 Fax: 86-1-8515078

ISBN: 962-7349-12-7

編輯人員名單

EDITORIAL BOARD

總編輯: 李露華
Chief Editor Li Luhua

副總編輯: 丁延生
Associate Chief Editor Ding Yansheng

黃大中
Huang Dazhong

張 淑
Zhang Shu

編輯 (以姓氏筆劃爲序)
Editor (In order of strokes of the Chinese surname)

王曉瑩 江 暉
Wang Xiaoying Jiang Hui

陳 斌 張曉露
Chen Bin Zhang Xiaolu

袁海英 崔曉紅
Yuan Haiying Cui Xiaohong

程達才 彭福偉
Cheng Dacai Peng Fuwei

中國共產黨的十四次全國代表大會的勝利召開，社會主義市場經濟體制的確立，標志着我國國民經濟又進入了一個新的發展時期。全國人民在鄧小平同志建設有中國特色的社會主義理論和南巡談話精神的指引下，正以矯健的步伐邁向新的世紀。

統計是認識社會的有力武器。統計信息是社會經濟信息的主體，在社會主義市場信息中占據着十分重要的地位。中國要走向世界，世界要了解中國，統計信息就必然要面向世界。努力開拓統計信息的國際、國內市場，讓中國的統計信息大規模地走向世界，是加強國際經濟技術交流的需要。為此目的，《1979—1991 中國對外經濟統計大全》首次問世了，在中國統計信息書刊發行園地中又增添了一株瑰麗的奇葩，值得慶賀！

改革開放以來，我國的對外經濟貿易和國際旅游業空前活躍，取得了舉世矚目的成果，在國民經濟中的作用日趨重要。《1979—1991 中國對外經濟統計大全》以國際收支為主脈，包括對外貿易、利用外資、對外經濟技術合作和國際旅游等內容，以翔實的數據、科學的分類，展示改革開放十三年來全國以及各地區、各部門對外經濟領域的巨變和成果，以饗中外讀者。它既是各級政府部門制定對外經濟政策，實施宏觀科學決策和調控的依據，又是理論界和教育界從事對外經濟研究和教學難得的一本全面、系統、權威的工具書；它對涉外生產經營者掌握對外經濟規律，了解國際市場行情，確定生產經營方式也是大有裨益的。相信該書的編輯和出版，對促進我國的改革、開放必將發揮應有的作用。

《1979—1991 中國對外經濟統計大全》的編輯出版是廣大統計工作者辛勤勞動成果的結晶。希望全國的統計工作者進一步解放思想，適應改革開放新形勢，更好地開發利用統計信息，充分發揮統計的信息、諮詢、監督職能。

隨着深化改革和全方位擴大開放形勢的迅猛發展，我國對外經濟往來必將呈現出蓬勃發展的新局面，在國民經濟中的地位和作用會更加舉足輕重。毋庸置疑，國家和社會各界對對外經濟統計信息的需求量也將與日俱增，統計工作者任重道遠，責任重大。預祝有更多、更好的對外經濟統計“產品”奉獻給社會，為發展社會主義市場經濟和建設有中國特色的社會主義提供優質服務。



The successful opening of the 14th National Congress of the Communist Party of China, and the establishment of the socialist market economy system marked the national economy has entered into a new development stage. Under the guidance of Comrade Deng Xiaoping's theory on building socialism with Chinese characteristics and the ideas he expounded during the tour of South China, Chinese people is moving toward the new century with vigorous strides.

Statistics is a powerful weapon to understand the society. The statistical information is the principle part of the social economic information, which occupied an important position in the socialism market information. Since China wants to move toward the world and let the rest of the world understand China, the statistical information is inevitably to face to the world. In order to explore the external and internal markets of statistical information, let the statistical information advance towards the world and strengthen the international economic and technological exchange, for the first time the "1979—1991 China Foreign Economic Statistics" is published, this will add a significant work to the field of publishing statistical books and magazines, which deserves congratulation!

Since the reform and opening to the outside world, China's foreign economic trade and international tourism are unprecedented brisk and achieved significant results, their role in the national economy is becoming more and more important. The "1979—1991 China Foreign Economic Statistics" takes the balance of payments as the main part, includes foreign trade, utilization of foreign capital, international economic and technological cooperation and the international tourism. It uses the full and accurate data and scientific analysis to illustrate the great changes and significant results made in the field of foreign economic trade in various regions and departments after 13 years of reform and opening to the outside world and offer to overseas and domestic readers. It not only provides the basis for the formulation of foreign economic policy and the implementation of macro-economic scientific policy making and control, it is also a comprehensive, systematic and authoritative reference book for the theoretical circles and educational circles who are engaged in studying and teaching of the foreign economy, it is also of great benefit for the production managers to grasp the foreign economic laws, keep abreast of the prices on the international markets and settle the pattern of production management. It is convinced that the compiling and publishing of this book will play its proper role in accelerating the reform and opening to the outside world.

The compiling and publishing of the "1979—1991 China Foreign Economic Statistics" is the fruit of the hard work of the masses of the statistical workers. We hope that the statistical workers of the whole nation further emancipating minds, adapting to the new situation of reform and opening to the outside world, further exploiting and making good use of the statistical information and giving full play of the statistical functions of information, consultation and supervision.

With the rapid development of deepening of reform and all-dimension expanding to the outside world, China foreign economic contacts will come into the new phase of vigorous development, and will occupy a more decisive position in the national economy. It goes without saying that the demand for the foreign economic statistical information by state and various fields from the society will increase steadily, and the statistical workers shoulder heavy and great responsibilities. Wish there will be more and better foreign economic statistical "products" supplied to the society, and offer excellent service to the development of socialist market system and the construction of socialism with Chinese characteristics.

Zhang Lai

編者說明

1. 《1979—1991 中國對外經濟統計大全》是一部全面反映中國改革開放以來對外經濟貿易和國際旅遊業發展情況的資料性書籍。本書收錄了全國各省、自治區、直轄市 1979~1991 年對外經濟方面的大量統計數據資料。

2. 本書所列資料系由國家統計局貿易物資司根據對外經濟貿易部、海關總署、國家外匯管理局、公安部、國家旅游局、國家工商行政管理局等部門及各省、自治區、直轄市統計局的資料加工整理。由于各部門職能不同，統計口徑、範圍和方法亦有所不同，使用統計數據時請參看附錄。

3. 本書內容分為五部分，即（1）國際收支篇；（2）外貿篇；（3）外資篇；（4）合作篇；（5）旅遊篇。各篇章都配有統計圖表，另附略語和主要統計指標解釋，對主要統計指標含義、統計範圍和統計方法作了簡要說明。

4. 書中涉及的全國性統計數據均未包括臺灣省和香港、澳門地區。

PREFACE

1. "1979—1991 China Foreign Economic Statistics" is an informative book reflecting the foreign economic trade and international tourism development of the People's Republic of China since the reform and opening to the outside world. The book contains national and provincial data in foreign economic field during 1979—1991.

2. The major sources of data are the regular statistical reporting forms provided by sectors such as the Ministry of Foreign Economic Relations and Trade, the General Administration of Customs, the State Administration of Exchange Control, the Ministry of Public Security, the General Administration of Travel and Tourism, the General Bureau of Industrial Commercial Administration and the local statistical bureaus. The data in this book are recorded by the Department of Trade and Materials Supplies Statistics under the State Statistical Bureau. Since the functions of mentioned sectors are different, the requirement, the scope, the calculating specification and the method of statistics are not the same, some of the figures may not be in conformity, reader who wants to use the data, please consult the explanatory note.

3. Data are presented in 5 sections. These sections are 1) Balance of Payments, 2) Foreign Trade, 3) Foreign Capital, 4) International Cooperation, 5) International Tourism. There are some illustrations at the beginning of each section. In addition, an Appendix section, which gives brief descriptions of concepts and definitions of data, their scope and coverage, methods of data collection and calculation, is attached to this book.

4. All national figures exclude those of Taiwan province, Hong Kong and Macao.

目 錄

CONTENTS

1. 國際收支篇

Balance of Payments

1-1	中國國際收支概況	5
	Aggregated Presentation: Balance of Payments	
1-2	國際收支非貿易往來	7
	Balance on Service Trade	
1-3	國際收支單方轉移	9
	Unrequited Transfers	
1-4	國際收支長期資本往來	11
	Balance on Long-term Capital Flows	
1-5	國際收支短期資本往來	13
	Balance on Short-term Capital Flows	
1-6	儲備資產增減額	15
	Total Change on Reserve Holdings	
1-7	黃金和外匯儲備	16
	Gold and Foreign Exchange Reserves	
	項目說明	17
	Explanations to the Items	

2. 外貿篇

Foreign Trade

2-1	進出口總額	23
	Total Value of Imports and Exports	
2-2	出口商品分類構成	26
	Composition of Exports	
2-3	進口商品分類構成	28
	Composition of Imports	
2-4	出口商品分類金額	30
	Value of Exports	
2-5	進口商品分類金額	36
	Value of Imports	

2-6	對港澳地區出口商品分類金額	42
	Value of Exports to Hong Kong and Macao	
2-7	從港澳地區進口商品分類金額	48
	Value of Imports from Hong Kong and Macao	
2-8	對日本出口商品分類金額	54
	Value of Exports to Japan	
2-9	從日本進口商品分類金額	60
	Value of Imports from Japan	
2-10	對歐共體出口商品分類金額	66
	Value of Exports to EEC	
2-11	從歐共體進口商品分類金額	72
	Value of Imports from EEC	
2-12	對美國出口商品分類金額	78
	Value of Exports to United States	
2-13	從美國進口商品分類金額	84
	Value of Imports from United States	
2-14	中國對各國出口總額	90
	China's Exports to Countries and Regions of Consumption	
2-15	中國從各國進口總額	100
	China's Imports from Countries and Regions of Origin	
2-16	中國出口額超過一億美元的國家（地區）	110
	Countries and Regions: China's Exports over US \$ 100 Millions	
2-17	中國進口額超過一億美元的國家（地區）	114
	Countries and Regions: China's Imports over US \$ 100 Millions	
2-18	主要出口商品數量	118
	Major Export Commodities in Quantity	
2-19	主要出口商品金額	128
	Major Export Commodities in Value	
2-20	主要進口商品數量	138
	Major Import Commodities in Quantity	
2-21	主要進口商品金額	144
	Major Import Commodities in Value	
2-22	機電產品出口額	150
	Exports of Mechanical and Electrical Products	
2-23	機電產品進口額	156
	Imports of Mechanical and Electrical Products	
2-24	輕工產品出口額	162
	Exports of Light Industrial Products	

2-25	日用消費品進口額	168
	Imports of Consumer Goods for Daily	
2-26	出口金額在一億美元以上的商品	170
	Commodities of Export Value over US \$ 100 Millions	
2-27	進口金額在一億美元以上的商品	178
	Commodities of Import Value over US \$ 100 Millions	
2-28	出口商品按對外貿易統計目錄分類	188
	Export Commodities by Category of Foreign Trade Statistics Classification	
2-29	進口商品按對外貿易統計目錄分類	194
	Import Commodities by Category of Foreign Trade Statistics Classification	
2-30	外商投資企業進出口額	200
	Imports and Exports of Foreign-funded Enterprises	
2-31	中國出口額在部分國家（地區）進口額中的比重	201
	China's Exports Share in Total Imports of Some Countries and Regions	
2-32	中國進口額在部分國家（地區）出口額中的比重	209
	China's Imports Share in Total Exports of Some Countries and Regions	
2-33	部分中國商品出口主要國家（地區）	217
	Major Commodities Exports by Countries (Regions) of Consumption	
2-34	中國部分進口商品主要來源國家（地區）	252
	Major Commodities Imports by Countries (Regions) of Origin	

3. 外資篇

Foreign Capital

3-1	對外簽訂利用外資協議額（按方式分）	281
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Form	
3-2	對外簽訂利用外資協議額（按行業分）	284
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Sectors	
3-3	對外簽訂利用外資協議額（按國別、地區分）	287
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Countries / Regions	
3-4	對外簽訂利用外資協議額（按地區、部門分）	296
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Regions / Departments	
3-5	對外簽訂借款協議額（按行業分）	302
	Agreement of China's Utilization of External Loans by Sectors	
3-6	對外簽訂借款協議額（按國別、地區分）	305
	Agreement of China's Utilization of External Loans by Countries / Regions	
3-7	對外簽訂借款協議額（按地區、部門分）	308
	Agreement of China's Utilization of External Loans by Regions / Departments	

3-8	對外簽訂外商直接投資及其他投資協議額（按行業分）	314
	Agreement of Direct and Other Foreign Investment by Sectors	
3-9	對外簽訂外商直接投資及其他投資協議額（按國別、地區分）	317
	Agreement of Direct and Other Foreign Investment by Countries / Regions	
3-10	對外簽訂外商直接投資及其他投資協議額（按地區、部門分）	326
	Agreement of Direct and Other Foreign Investment by Regions / Departments	
3-11	實際利用外資額（按方式分）	332
	Foreign Capital Actually Used by Form	
3-12	實際利用外資額（按國別、地區分）	333
	Foreign Capital Actually Used by Countries / Regions	
3-13	實際利用外資額（按地區、部門分）	337
	Foreign Capital Actually Used by Regions / Departments	
3-14	對外借款實際使用額（按國別、地區分）	343
	External Loans Actually Used by Countries / Regions	
3-15	對外借款實際使用額（按地區、部門分）	345
	External Loans Actually Used by Regions / Departments	
3-16	外商直接投資及其他投資實際發生額（按國別、地區分）	349
	Direct and Other Foreign Investment Actually Used by Countries / Regions	
3-17	外商直接投資及其他投資實際發生額（按地區、部門分）	353
	Direct and Other Foreign Investment Actually Used by Regions / Departments	
3-18	經濟特區及沿海開放城市吸收外商直接投資情況	357
	Direct Foreign Investment in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
3-19	經濟特區及沿海開放城市吸收外商直接投資情況（合資經營）	361
	Direct Foreign Investment in Joint Ventures of Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
3-20	經濟特區及沿海開放城市吸收外商直接投資情況（合作經營）	365
	Direct Foreign Investment in Contractual Joint Ventures of Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
3-21	經濟特區及沿海開放城市吸收外商直接投資情況（獨資經營）	369
	Direct Foreign Investment in Wholly Foreign-Owned Enterprises of Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
3-22	計劃單列城市吸收外商直接投資情況	373
	Direct Foreign Investment in Municipalities with Enlarged Power	
3-23	計劃單列城市吸收外商直接投資情況（合資經營）	373
	Direct Foreign Investment in Joint Ventures of Municipalities with Enlarged Power	
3-24	計劃單列城市吸收外商直接投資情況（合作經營）	374
	Direct Foreign Investment in Contractual Joint Ventures of Municipalities with Enlarged Power	

3-25	計劃單列城市吸收外商直接投資情況（獨資經營）	374
	Direct Foreign Investment in Wholly Foreign-Owned Enterprises of Municipalities with Enlarged Power	
3-26	各地區吸收外商直接投資情況	375
	Direct Foreign Investment by Regions	
3-27	各地區吸收外商直接投資情況（合資經營）	378
	Direct Foreign Investment in Joint Ventures by Regions	
3-28	各地區吸收外商直接投資情況（合作經營）	381
	Direct Foreign Investment in Contractual Joint Ventures by Regions	
3-29	各地區吸收外商直接投資情況（獨資經營）	384
	Direct Foreign Investment in Wholly Foreign-Owned Enterprises by Regions	
3-30	農、林、牧、漁、水利業吸收的外商直接投資協議額	387
	Agreement of Direct Foreign Investment in Agriculture、Forestry、 Animal Husbandry、Fishing and Water Conservancy	
3-31	工業吸收的外商直接投資協議額	389
	Agreement of Direct Foreign Investment in Industry	
3-32	建築業吸收的外商直接投資協議額	391
	Agreement of Direct Foreign Investment in Construction	
3-33	運輸、郵電業吸收的外商直接投資協議額	393
	Agreement of Direct Foreign Investment in Transportation、Post and Telecommunication Services	
3-34	商業、飲食、物資供銷業吸收的外商直接投資協議額	395
	Agreement of Direct Foreign Investment in Commerce、Food Services、 Material Supply and Marketing	
3-35	房地產、公用事業、服務業吸收的外商直接投資協議額	397
	Agreement of Direct Foreign Investment in Real Estate、Public Utility and Services	
3-36	其他行業吸收的外商直接投資協議額	399
	Agreement of Direct Foreign Investment in Other Sectors	
3-37	港澳客商在大陸直接投資協議額	401
	Agreement of Direct Investment of Hong Kong & Macao Corporations	
3-38	臺灣客商在大陸直接投資協議額	403
	Agreement of Direct Investment of Taiwan Corporations	
3-39	日本國在華直接投資協議額	404
	Agreement of Japanese Direct Investment in China	
3-40	美國在華直接投資協議額	406
	Agreement of American Direct Investment in China	
3-41	1991年末外商投資企業現狀分類	408
	Status of Enterprises with Foreign Capital by the End of 1991	

3-42	利用外資占全社會固定資產投資比重	409
	Proportion of Foreign Capital to Total Investment in Fixed Assets	
3-43	年末注冊登記的外商投資企業數	410
	Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3-44	年末注冊登記的外商投資企業從業人數	411
	Employees of Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3-45	年末注冊登記的外商投資企業投資額	412
	Investment of Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3-46	年末外商投資企業注冊資本	413
	Registered Capital of Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3-47	1991年末注冊登記的外商投資企業數	414
	Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of 1991	
3-48	1991年末注冊登記的外商投資企業基本情況	415
	Status of Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of 1991	
3-49	1991年末注冊登記的外商投資企業基本情況（按行業分）	416
	Status of Registered Enterprises with Foreign Capital by Sectors, End of 1991	
3-50	1991年末注冊登記的中外合資企業基本情況（按行業分）	417
	Status of Registered Joint Ventures by Sectors, End of 1991	
3-51	1991年末注冊登記的中外合作企業基本情況（按行業分）	418
	Status of Registered Contractual Joint Ventures by Sectors, End of 1991	
3-52	1991年末注冊登記的外商獨資企業基本情況（按行業分）	419
	Status of Registered Wholly Foreign-Owned Enterprises by Sectors, End of 1991	
3-53	中國外債概況	420
	China's External Debt by the End of Year	
3-54	中國外債來源及構成	420
	Source of China's Borrowings	
3-55	中國外債幣種	421
	Repayable Currency of China's External Debt	
3-56	中國外債幣種構成	421
	Proportion of Repayable Currency of China's External Debt	
3-57	外債風險指標	422
	Debt-Services Indicators	
3-58	人民幣對主要外幣年平均匯價	422
	Average Exchange Rate of Foreign Currencies for RMB Yuan	
3-59	人民幣對主要外幣年末匯價	423
	Exchange Rate of Foreign Currencies for RMB Yuan by the End of Year	
3-60	1991年度中國最大的三百家外商投資生產企業	424
	China's 300 Top Productive Foreign-Funded Enterprises in 1991	

4. 合作篇

International Cooperation

4-1	對外經濟合作概況	443
	China's Foreign Economic Cooperation	
4-2	對外承包工程概況	444
	Foreign Engineering Projects	
4-3	對外勞務合作概況	444
	Foreign Labour Services	
4-4	1979-1991年對外經濟合作合同數額（按洲別分）	445
	Contracts of Foreign Economic Cooperation from 1979 to 1991 by Continents	
4-5	1979-1991年對外經濟合作營業額（按洲別分）	445
	Turnover of Foreign Economic Cooperation from 1979 to 1991 by Continents	
4-6	1979-1991年對外承包工程和勞務合作合同份數（按國別、地區分）	446
	Contract Number of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991 by Countries and Regions	
4-7	1979-1991年對外承包工程和勞務合作合同金額（按國別、地區分）	451
	Contract Value of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991 by Countries and Regions	
4-8	1979-1991年對外承包工程和勞務合作營業額（按國別、地區分）	456
	Turnover of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991 by Countries and Regions	
4-9	1979-1991年對外承包工程和勞務合作合同份數（按公司分）	461
	Contract Number of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991 by Corporations	
4-10	1979-1991年對外承包工程和勞務合作合同金額（按公司分）	467
	Contract Value of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991 by Corporations	
4-11	1979-1991年對外承包工程和勞務合作營業額（按公司分）	473
	Turnover of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991 by Corporations	
4-12	1979-1991年中國在國外從事對外承包工程和勞務合作的人數 （按公司分）	479
	Personnel Sent Abroad for Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1991	
4-13	1979-1990年各公司與孟加拉的承包工程和勞務合作	485
	Engineering Projects and Labour Services in Bangladesh by Corporations from 1979 to 1990	

4-14	1979-1990年各公司與香港的承包工程和勞務合作	486
	Engineering Projects and Labour Services in Hong Kong by Corporations from 1979 to 1990	
4-15	1979-1990年各公司與伊朗的承包工程和勞務合作	487
	Engineering Projects and Labour Services in Iran by Corporations from 1979 to 1990	
4-16	1979-1990年各公司與約旦的承包工程和勞務合作	487
	Engineering Projects and Labour Services in Jordan by Corporations from 1979 to 1990	
4-17	1979-1990年各公司與伊拉克的承包工程和勞務合作	488
	Engineering Projects and Labour Services in Iraq by Corporations from 1979 to 1990	
4-18	1979-1990年各公司與日本的承包工程和勞務合作	489
	Engineering Projects and Labour Services in Japan by Corporations from 1979 to 1990	
4-19	1979-1990年各公司與科威特的承包工程和勞務合作	490
	Engineering Projects and Labour Services in Kuwait by Corporations from 1979 to 1990	
4-20	1979-1990年各公司與澳門的承包工程和勞務合作	491
	Engineering Projects and Labour Services in Macao by Corporations from 1979 to 1990	
4-21	1979-1990年各公司與巴基斯坦的承包工程和勞務合作	492
	Engineering Projects and Labour Services in Pakistan by Corporations from 1979 to 1990	
4-22	1979-1990年各公司與菲律賓的承包工程和勞務合作	493
	Engineering Projects and Labour Services in Philippines by Corporations from 1979 to 1990	
4-23	1979-1990年各公司與新加坡的承包工程和勞務合作	494
	Engineering Projects and Labour Services in Singapore by Corporations from 1979 to 1990	
4-24	1979-1990年各公司與泰國的承包工程和勞務合作	495
	Engineering Projects and Labour Services in Thailand by Corporations from 1979 to 1990	
4-25	1979-1990年各公司與也門的承包工程和勞務合作	496
	Engineering Projects and Labour Services in Yemen by Corporations from 1979 to 1990	
4-26	1979-1990年各公司與阿爾及利亞的承包工程和勞務合作	497
	Engineering Projects and Labour Services in Algeria by Corporations from 1979 to 1990	

4-27	1979—1990年各公司與埃及的承包工程和勞務合作	498
	Engineering Projects and Labour Services in Egypt by Corporations from 1979 to 1990	
4-28	1979—1990年各公司與肯尼亞的承包工程和勞務合作	498
	Engineering Projects and Labour Services in Kenya by Corporations from 1979 to 1990	
4-29	1979—1990年各公司與利比亞的承包工程和勞務合作	499
	Engineering Projects and Labour Services in Libya by Corporations from 1979 to 1990	
4-30	1979—1990年各公司與盧旺達的承包工程和勞務合作	500
	Engineering Projects and Labour Services in Rwanda by Corporations from 1979 to 1990	
4-31	1979—1990年各公司與剛果的承包工程和勞務合作	500
	Engineering Projects and Labour Services in Congo by Corporations from 1979 to 1990	
4-32	1979—1990年各公司與蘇聯的承包工程和勞務合作	501
	Engineering Projects and Labour Services in Former USSR by Corporations from 1979 to 1990	
4-33	1979—1990年各公司與美國的承包工程和勞務合作	502
	Engineering Projects and Labour Services in United States by Corporations from 1979 to 1990	
4-34	對外承包工程合同數額（按國別、地區分）	504
	Contracts Signed for Foreign Engineering Projects by Countries and Regions	
4-35	對外勞務合作合同數額（按國別、地區分）	519
	Contracts Signed for Foreign Labour Services by Countries and Regions	
4-36	對外承包工程營業額（按國別、地區分）	534
	Turnover of Foreign Engineering Projects by Countries and Regions	
4-37	對外勞務合作營業額（按國別、地區分）	544
	Turnover of Foreign Labour Services by Countries and Regions	
4-38	對外承包工程出國人數（按國別、地區分）	554
	Personnel Sent Abroad for Engineering Projects by Countries and Regions	
4-39	對外勞務合作出國人數（按國別、地區分）	559
	Personnel Sent Abroad for Labour Services by Countries and Regions	
4-40	年末在國外從事承包工程人數（按國別、地區分）	564
	Personnel Abroad for Engineering Projects by the End of Year, Classified by Countries and Regions	
4-41	年末在國外從事勞務合作人數（按國別、地區分）	569
	Personnel Abroad for Labour Services by the End of Year, Classified by Countries and Regions	

4-42	各公司對外承包工程合同數額	574
	Contracts Signed for Foreign Engineering Projects by Corporations	
4-43	各公司對外勞務合作合同數額	592
	Contracts Signed for Foreign Labour Services by Corporations	
4-44	各公司對外承包工程營業額	610
	Turnover of Foreign Engineering Projects by Corporations	
4-45	各公司對外勞務合作營業額	622
	Turnover of Foreign Labour Services by Corporations	
4-46	各公司對外承包工程出國人數	634
	Personnel Sent Abroad for Foreign Engineering Projects by Corporations	
4-47	各公司對外勞務合作出國人數	640
	Personnel Sent Abroad for Foreign Labour Services by Corporations	
4-48	各公司年末在國外從事承包工程人數	646
	Personnel Abroad for Foreign Engineering Projects by the End of Year, Classified by Corporation	
4-49	各公司年末在國外從事勞務合作人數	652
	Personnel Abroad for Foreign Labour Services by the End of Year, Classified by Corporations	
4-50	對外經濟技術合作公司簡稱、全稱對照表	658
	Abbreviated Form for the International Economic and Technical Cooperative Corporation	

5. 旅游篇

International Tourism

5-1	國際旅游者人數	665
	International Visitor Arrivals to China	
5-2	接待外國旅游者人數（按洲別分）	665
	Foreign Tourist Arrivals by Continent	
5-3	外國旅游者性別、年齡	666
	Foreign Tourist Arrivals by Sex, Age	
5-4	外國旅游者職業	666
	Foreign Tourist Arrivals by Occupation	
5-5	外國旅游者所乘交通工具	667
	Foreign Tourist Arrivals by Mode of Transport	
5-6	國際旅游者人數發展指數	667
	International Visitors Indices	
5-7	旅游外匯收入發展指數	668
	Tourism Receipts Indices	